Abstract
German East Africa, one of the youngest and largest colonies of the German Empire, remained a scarcley developed and controlled territory up to its dissolution by the Treaty of Versailles. The European presence in this area was concentrated on a few scattered, island-like settlements near the coast and inland. In these places the colonizers encountered indigenous and immigrant populations with different sociocultural characteristics. This anthology explores those cultural contacts, that were defined by asymmetrical power relations, coercion and violence, but also questioned the legitimacy of existing demarcations by creating new experiential horizons in the increasingly hybrid environment of colonial space.

Résumé
L’Afrique orientale allemande, l’une des plus jeunes et plus vastes colonies de l’Empire allemand, est demeurée un territoire partiellement développé et contrôlé jusqu’à sa dissolution par le Traité de Versailles. La présence européenne se concentrait dans des îlots de peuplement isolés sur la côte et à l’intérieur du pays. C’est là que se rencontraient colonisateurs, indigènes et groupes de populations immigrées aux diverses caractéristiques socio-culturelles. Le présent volume étudie les contacts culturels induits, contacts marqués par des relations de puissance asymétriques, par la contrainte et la violence mais qui ouvraient aussi de nouveaux horizons d’expérience dans le monde de plus en plus hybride de l’espace colonial, remettant en question les limites et frontières existantes.
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